
 
 
 
Valtuustoaloite yhteisestä kohtaamispaikasta vanhuksille Siun soten kanssa 
   
Kunnanvaltuusto 24.02.2020 § 16  

 
Teuvo Karjalainen jätti kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
”Voisiko Tohmajärven kunta ja Siun sote yhteistuumin alkaa toteuttamaan 
ikääntyville ihmisille yhteistä kohtaamispaikkaa Tohmajärven ydinkeskustaan. 
Kohtaamispaikan tulisi palvella myös muistisairaita, mielenterveysongelmaisia ja 
pyörätuolipotilaita kahvittelun ja keskustelun merkeissä. Noin äkkiä ajatellen, 
voisiko tilaa ajatella rakenteilla olevan yhtenäiskoulun yhteyteen.” 
 
Aloitteen on allekirjoittanut Teuvo Karjalaisen lisäksi 24 muuta valtuutettua. 
 
Valtuustoaloite kokonaisuudessaan on esityslistan oheismateriaalina.  
 

 
Päätös Kunnanvaltuusto ottaa aloitteen vastaan ja antaa sen edelleen kunnanhallituksen 

valmisteltavaksi.   
  

 
 ________ 
 
 
 
Kunnanhallitus 06.04.2020 § 96  
 
Asian valmistelija Talous- ja hallintojohtaja 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus antaa aloitteen kunnan johtoryhmän valmisteltavaksi. Koska 

aloitteessa esitetyt vaatimukset täyttävää tilaa ei kunnassa ole valmiina, ohjeistaa 
kunnanhallitus johtoryhmää harkitsemaan aloitteessa esitetyn tilan järjestämistä 
ensi vuoden vaihteessa valmistuvan uuden sivistyskeskuksen tiloista. 
 

Päätös Hyväksyttiin.    
 
 ________ 
 
 
 
Kunnanhallitus 15.03.2021 § 113    
169/00.02.15/2020 [Valtuustoaloite yhteisestä kohtaamispaikasta vanhuksille Siun soten kanssa]    

 
Teuvo Karjalainen ym. valtuutetut ovat jättäneet valtuustoaloitteen, jossa tiedustellaan, voisiko 
Tohmajärven kunta yhdessä Siun soten kanssa yhteistuumin alkaa toteuttamaan ikääntyville ihmisille 
yhteistä kohtaamispaikkaa Tohmajärven ydinkeskustaan. Kohtaamispaikan tulisi palvella myös 
muistisairaita, mielenterveysongelmaisia ja pyörätuolipotilaita kahvittelun ja keskustelun merkeissä. 
Aloitteessa kysyttiin äkkiä ajatellen, voisiko tilaa ajatella rakenteilla olevan yhtenäiskoulun yhteyteen. 
Vastauksena aloitteeseen voidaan todeta, että Tohmajärvellä on käytettävissä lukuisia myös aloitteessa 
mainittujen väestöryhmin käyttöön soveltuvia esteettömiä kokoontumistiloja.  



 
Vain jollekin ryhmälle erikseen tarkoitettujen tilojen osoittaminen ei ole tarkoituksenmukaista, vaan 
kaikessa kunnan toiminnassa ja toimitilojen kehittämisessä on ollut ajatuksena tilojen monikäyttöisyys ja 
käyttöasteen nostaminen.  
 
Parhaita tiloja ovat sellaiset, joita voidaan käyttää aamusta iltaan ja käyttäjinä ovat kaikenlaiset 
kuntalaiset. Tästä uusimpana ja parhaana esimerkkinä on uusi Sivistyskeskus Ahjo. Sen suunnittelussa 
lähdettiin ajatuksesta, että tilat ovat tiiviit ja tehokkaat, hukkaneliöitä ja käytävätiloja on kartettu. 
Päiväaikaan tilat ovat kirjastoa lukuun ottamatta tiiviisti koulukäytössä, mutta muina aikoina se tarjoaa 
tilat kansalaisopistolle, musiikkiopistolle ja järjestötoiminnalle. Mitään tilaa ei ole ”korvamerkitty” 
erikseen jollekin ryhmälle. 
 
Kunnanviraston yläkerran kokous- ja kahvilatilat ovat järjestöjen käytettävissä myös päiväaikaan ja niihin 
pääsee esteettömästi hissillä. Terveyskeskuksen alakerrasta löytyy myös esteettömästi saavutettavissa 
oleva kokoustila, jonka käytöstä on varmasti sovittavissa tiloissa vuokralla olevan Siun soten kanssa. 
Vanhustentaloyhdistyksen kanssa on sovittavissa Kotipihan alueella sijaitsevan Emmalan käytöstä. 
Lisäksi kokous- ja kokoontumistiloja sekä mahdollisuuksia vapaamuotoiseen kahvitteluun ja 
seurusteluun löytyy Kaivon ry:n kahvilasta ja alan yrityksistä. 
 
Kuntakeskuksen ulkopuolella on niin ikään käytettävissä runsaasti kokoontumistiloja, toki useimmat 
niistä yhdistysten omistuksessa ja kaikki eivät ole ongelmitta liikuntaesteisten käytettävissä. Kunnan 
omistama esteetön tila on Tikkalan koulu. 
 
Tilat eivät ole siis esteenä kokoontumiselle ja erillisten, saati uusien tilojen järjestäminen millekään 
kuntalaisryhmälle ei tunnu perustellulta. 
 

 
Asian valmistelija 
 kunnanjohtaja 

 
Esittelijä 
 vs. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus toteaa esittelytekstiin viitaten, että kunnassa on jo riittävästi erilaisia kokoontumistilojen 

kaikenlaisten järjestöjen ja kaikenikäisten toimijoiden kokoontumisiin ja kannustaa järjestöjä aktiiviseen 
toimintaan tilojen hyödyntämiseksi. Kunnanhallitus katsoo, että erillisten tai uusien kokoontumistilojen 
järjestämiseen ole perusteita.  Kunnanhallitus esittää, että kunnanvaltuusto toteaisi tämän vastaukseksi 
aloitteeseen ja  toteaisi aloitteen loppuun käsitellyksi. 

 
Päätös 
 Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotus.     
 
 ________


